
Tekniska och ekonomiska delegationen. Möte nr 3, 2021 

Tid: 08:30-11:30 Plats: Via Teams  

Närvarande:  

Anna Lanne Davidson 

Annika Andersson  

Christer Bergman  

Jessica Sténhoff  

David Sparredal  

Jesper Pernheden  

Marianne Erlandsson  

Mats Boogh  

Mattias Mossberg 

Per Söderquist  

Sofie Tauson 

Sten-Ove Dahllöf 

Tony Strandh  

Karin Sundh  

Karin van der Salm  

Hanna Strand  

Kristina Augustsson  

Jan Karlsson 

Mikael Sandström  

Malin Olsson 

Susanne Tumlin (Närvarande under punkt 8c och 8d)  

David Ìons (Närvarande under punkt (Närvarande under punkt 8c och 8d) 

Oskar Åkerlund (Närvarande under punkt 8g)  

Nästa möte: 2022-01-28 Klockan 08:30 på Ryaverket eller via Teams  

Kontaktperson: Kristina Augustsson  
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1. Sammanträdets öppnande 

2. Val av ordförande och justeringsperson 

Marianne Erlandson utses till ordförande för sammanträdet. 

Anna Lanne Davidson utses till justeringsperson. 

3. Protokoll  

a) Tekniska och ekonomiska delegationens sammanträde 210518  

Det antecknas att deltagarna har fått protokollet från föregående möte som information.  

b) Styrelsesammanträdena 210618 och 210924 

Det antecknas att deltagarna har fått protokollen från styrelsesammanträdena som information.   

4. Vd-rapport  

a) Covid-19 och organisation  

Karin redogör för läget med Covid-19. Gryaab har återgått till att arbeta tre dagar på plats från 

och med 1 oktober 2021. HR håller på och ser över hur det ”Nya normala” ska se ut.  

Karin presenterar ny avdelningschef på Teknisk försörjning, Hanna Strand och ny avdelningschef 

tillika ekonomichef på Stab, Mikael Sandström. 

Teknisk försörjning står inför en omorganisation där tunnelsystemet får större fokus. Karin 

kommer informera mer om förändringarna på mötet i januari.  

5. Gryaabs ekonomiska rapporter  

a) Lånesituation till och med september 2021  

Karin redogör för lånesituationen vilken sammanfattas enligt följande. Kassaflödet går enligt 

prognos och lånen sänks stadigt. Gryaab har för närvarande en ränta på 0,89 %. 

b) Månadsbokslut september 2021  

Karin redogör för månadsbokslut september 2021 vilket sammanfattas enligt följande. Resultatet 

till och med september visar en vinst på 33 mkr mot budgeterade 9,3 mkr. Gryaab prognosticerar 

en vinst på 25 mkr vilket ger en positiv budgetavvikelse på 12,5 mkr.  
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c) Delårsrapport augusti 2021  

Det antecknas att deltagarna fått delårsrapporten som information.  

6. Gryaabs budget 2022  

a) Rambeslut budget 2021  

Karin redogör för förslag på avgifter för ägarkommunerna på 333 mkr vilket är samma nivå som 

för 2021. Förslaget utgör en avvikelse från långtidsprognosen för 2021 där avgiften för 2022 

beräknades till 335 mkr. Skälet till att ligga kvar på samma nivå är främst Gryaabs resultat för 

2021.TED ser positivt på förslaget.  

b) Preliminär avgiftsfördelning 

Det antecknas att deltagarna fått avgiftsfördelningen som information.  

7. Drift och verksamhet  

a) Månadsrapport vattenrening augusti 2021  

Karin redogör för reningsresultaten till och med augusti vilket sammanfattas enligt följande. 

Halterna ligger på 0,19 mg/l för kväve, 6,2 mg/l för fosfor och 6,9 mg/l för BOD. Mängderna 

ligger på 14,9 ton för kväve, 494 ton för fosfor och 544 ton för BOD. Prognosen ser bra ut och 

Gryaab kommer uppfylla sina mål. 

b) Mätning av avloppsvatten och nederbörd augusti 2021 

Det antecknas att deltagarna fått underlaget som information.  

c) Korrigeringar och avvikelser augusti 2021  

Det antecknas att deltagarna fått underlaget som information.  

d) Mediebevakning juni-september 2021 

Det antecknas att deltagarna fått mediebevakningen som information.  

8. Nya Rya  

a)  Återrapportering till ägarrådet – Projekt Nya Rya 

Karin redogör översiktligt för återrapporteringen av Projekt Nya Rya.  
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b) Lägesrapport Nya Rya 

Jan ger en lägesrapport avseende Nya Rya vilket sammanfattas enligt följande. Projektet ligger 

fortfarande i utredningsfasen vilket det kommer göra till 2024. Styrgruppen för Nya Rya har 

jobbat utifrån 12 scenarier. Scenarierna ska snart snävas in och komma ned i sex stycken.  

Gryaab har upphandlat en konsult för tillståndsprocessen.  

Gryaab har även fått sökt detaljplaneändring beviljad. Gryaab ska förvärva två fastigheter. Man 

utreder även möjligheten att förvärva de fastigheter som Gryaab har tomträtt på respektive 

arrenderar idag. 

Processriskanalyser genomfördes i juni. 

Det har hållits möten med alla delägarkommuner angående finansieringsprocessen. Gryaab 

arbetar med att ta fram ett verktyg som kan simulera avgiftsprognoserna. En preliminär 

finansieringsmodell skulle kunna innebära ett kapitaltillskott på 5-7 % och lån på resterande del. 

Nivån på kapitaltillskottet är av betydelse för Gryaabs soliditet. 

Mats påtalar vikten av att ha ett välunderbyggt beslutsunderlag när frågan kommer till ägarna. 

c) Dimensionerande flöden 

David redogör för befolkningsprognoser, dimensionerande flöden och utsläpp vilket 

sammanfattas enligt följande. Det finns flera sätt att beräkna befolkningsprognoserna för år 2055. 

Prognoserna varierar med en ökningsfaktor från 1,28 för Göteborgsregionens prognos utifrån 

SCB:s regionala data till 1,72 för Göteborgsregionens prognos utifrån kommunernas prognoser 

avseende dricksvatten. Befolkningsprognosen som är beräknad utifrån ägarkommunernas troliga 

scenarion har en ökningsfaktor på 1,56. Det är troligt att prognoserna är väl tilltagna. Goda 

insatser på ledningsnätet ger dessutom mindre tillskottsvatten per person i framtiden.  

d) Dimensionerande reningskapacitet Nya Rya 

Förslaget är att Nya Rya utgår ifrån en ökningsfaktor på 1,56 till 2055. Det fortsatta 

dimensioneringsarbetet kommer även innefatta två fiktiva nya delägarkommuner med en 

befolkning på 53 000 personer vardera vilket ger en belastningsökning på 8,6 %. Befolkningen i 

de fiktiva delägarkommunerna har räknats ut genom att ta ett genomsnitt av befolkningen i 

Gryaabs nuvarande delägarkommuner förutom Göteborg. Förslaget innebär inte ett 

ställningstagande om två nya delägarkommuner i sig utan om vilken kapacitet man ska bygga för. 
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Förslaget ger förutsättningar för ett maxflöde på Rya IN med 20 m3/s och en maxgräns rening 

med 16 m3/s. TED diskuterar förslaget. Förslaget bedöms inte ligga i underkant och det 

konstateras även att det finns möjlighet att ta emot fler människor om tillskottsvattnet minskar. 

TED anser att Gryaab kan gå vidare med förslaget på dimensionering och flöden och att nya 

prognoser ska tas fram till år 2024. 

e) Finansiering Nya Rya temamöte 

TED beslutar att diskutera finansieringen av Nya Rya på ett Teamsmöte i slutet av november 

eller början av december. Syftet med mötet är bl.a. att komma fram till en rekommendation på 

modell och tidplan. Gryaab ska skicka ut en Doodle med förslag på datum.  

f) Återrapportering till ägarrådet Utveckling av uppdrag  

Karin redogör för återrapportering till ägarrådet Utveckling av uppdrag vilket sammanfattas enligt 

följande. Bakgrunden till uppdraget är att Gryaab utredde vilka kommuner som på sikt ville 

ansluta till Gryaab. Utredningen visade då att flera kommuner hade ett intresse av att på olika sätt 

få hjälp av Gryaab utan att avleda sitt avloppsvatten till Ryaverket. Ägarrådet gav därför Gryaab i 

uppdrag att utreda hur en sådan lösning skulle kunna se ut. Gryaab har tagit hjälp av en 

advokatbyrå som tagit fram en rapport. Rapporten visar att kommunerna sannolikt måste vara 

delägare. Det går inte att drifta kommunernas anläggningar utan ett delägarskap eftersom det 

innebär att tjänsten måste upphandlas. Även utrymmet att erbjuda mindre omfattande 

konsulttjänster är litet. Rapporten visade även att man måste utreda vilka principerna som ska 

gälla för beräkningen av antalet aktier som ska gälla för ett delägarskap vidare och klargöra det 

med en ändring i aktieägaravtalet. Rapporten lämnar ett antal frågor öppna och Gryaab kommer 

att rekommendera att man avvaktar med at utreda frågan vidare till dess att den aktualiseras.  

g) Projekt Mölndalsån   

Malin redogör för Projekt Mölndalsån vilket sammanfattas enligt följande. Avloppsvattnet från 

ett antal delägarkommuner möts i en förbindelseledning under Mölndalsån. Ledningen är svår att 

underhålla och saknar redundans. Länsstyrelsen har ställt krav på att Gryaab utökar förbindelsen 

med ytterligare en ledning för att få lov att ansluta Bollebygd. Den nya ledningen kommer att 

vara en självfallsledning på 1 800 mm men kapaciteten kommer inte användas fullt ut då det inte 

fungerar nedströms. Tidplanen är att starta projektet efter årsskiftet och gå igång med 

byggnationen i augusti 2023. Investeringskostnaden beräknas till 165 mkr vilket har en 

felmarginal både upp och ned på 20 %. Ledningen beräknas att skrivas av på 50 år vilket ger en 

årskostnad på 3,2 mkr exklusive ränta. Gryaab bedömer inte att beslutet är av principiell 
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beskaffenhet då det har låg påverkan på den totala ekonomin, då investeringen är upptagen i 

långtidsprognosen och projektet har efterfrågats av delägarna under en lång tid. En utökning av 

ledningen är dessutom ett krav från Länsstyrelsen för att få lov att ansluta Bollebygds 

avloppsvatten.  

TED ställer sig positiva till Projekt Mölndalsån. Marianne påtalar att den föreslagna 

avskrivningstiden är kort och att man kan tänka sig en betydligt längre avskrivningstid än 50 år.   

Anna påtalar att Kretslopp och Vatten har ett projekt kring en dricksvattenledning i närheten och 

att det är bra om projekten har en dialog. Anna ska skicka kontaktuppgifter till Malin. 

9. Övriga frågor   

a)  Höga vattennivåer i samband med mycket regn  

Karin redogör för punkten vilket sammanfattas enligt följande. Förbindelseledningen under 

Mölndalsån har varit begränsande sedan februari 2019 och Mölndal har vid flera tillfällen fått 

brädda för Gryaab. Fredagen den 1 oktober regnade det väldigt mycket. Gryaab gick upp i 

krisberedskap runt klockan 14:00 och Mölndal, Partille och Lerum fick order om att brädda. 

Samarbetet fungerade mycket bra. Gryaab hamnar allt oftare i dessa lägen och det bedöms ha 

ökat sedan februari 2019. Det behöver utredas vad de höga flödena beror på. TED är överens 

om att frågan måste utredas och det beslutas att varje ägarkommun ska utse en kontaktperson till 

en arbetsgrupp som arbetar med frågan. Ägarkommunerna ska maila kontaktpersonen till 

Kristina så kommer Gryaab höra av sig till dem.  

b) Överklagande av mark- och miljödomstolens dom angående 

anslutning av Marstrand   

Karin redogör för överklagandet vilket sammanfattas enligt följande. Gryaab har fått avslag på 

överklagandet om att ansluta Marstrand till Ryaverket. Överklagandet avslogs med motiveringen 

att anslutningen skulle gå igenom ett Natura 2000-område vilket inte var det som prövades. 

Gryaab har överklagat domen och yrkat att bolaget ska beviljas prövningstillstånd.  

c) Kommunikation av förändringar som påverkar Gryaabs 

tunnelkapacitet  

Karin redogör för frågan som behandlades mer utförligt på mötet den 18 maj 2021. TED 

beslutar att frågan ska formaliseras, t.ex. genom ett dokument som fylls inför förändringar. 

Gryaab ska ta fram ett förslag på rutin och dokument till mötet i januari 2022.  
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d) Förslag till mötestider 2022  

TED beslutar att fastställa föreslagna mötestider. Kristina skickar kallelser för mötena.  

Underskrift sekreterare: 

Underskrift justerare: 

NN: 

NN: 
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